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ZÁPISNICA 

ZO ZASADNUTIA CHOVATEĽSKEJ RADY 

Miesto konania:  Zlaté Moravce  

Dátum konania:  06.12.2022 

Prítomní:  I. Šimonič, M. Fidrichová, O. Špitálsky, J. Halás, M. Jamrišková, P. Jamrišková 

Ospravedlnený: J. Dobšinský 

Program: 

1. Otvorenie, privítanie prítomných, účel zasadania Chovateľskej rady 

2. Výstavy na rok 2023 

3. Problematika PRA 

4. Informácie od poradcov chovu 

5. Rôzne 

6. Záver 

Priebeh zasadnutia: 

K bodu č. 1: Otvorenie, privítanie prítomných, účel zasadania Chovateľskej rady 

• Zasadnutie Chovateľskej rady otvoril predseda Chovateľskej rady I. Šimonič, ktorý privítal 

prítomných a následne zasadnutie viedol. Na zasadnutí sa zúčastnili 6 členovia Chovateľskej rady 

(3 s hlasovacím právom a 3 s hlasom poradným), 1 sa nezúčastnil a svoju neúčasť ospravedlnil. 

Zasadnutie Chovateľskej rady bolo uznášaniaschopné. 

• Predseda Chovateľskej rady poveril P. Jamriškovú vypracovaním zápisnice z tohto zasadnutia. 

• Predseda Chovateľskej rady informoval o programe zasadnutia a tiež pláne zvolať ďalšie 

zasadnutie Chovateľskej rady na koniec januára 2023. 

K bodu č. 2: Výstavy na rok 2023 

• Predseda Chovateľskej rady informoval členov o zisteniach v súvislosti s výstavami, konkrétne že: 

o včas predložil Výboru klubu návrh podujatí na rok 2023 v znení, ktoré schválila Chovateľská 

rada dňa 26.11.2022, pričom návrh výbor schválil až na jednu pripomienku, konkrétne 

neodsúhlasil miesto konania Špeciálnej výstavy jazvečíkov naplánovanej na deň 24.11.2023, 

nakoľko podľa Výboru klubu telocvičňa v Zlatých Moravciach, v ktorej sa konávala výstava 

nie je vhodná na konanie výstavy, ako alternatívu Výbor klubu navrhol Mojmírovce; 

o žiadosti o tretiu  výstavu s udeľovaním titulu CAC/CAJC z dôvodu 30. výročia klubu by malo 

byť s najväčšou pravdepodobnosťou vyhovené; 

o výstavu jazvečíkov nie je možné usporiadať v Nitre v piatok doobeda (17.02.2023) 

pred zahájením Medzinárodnej výstavy psov v Nitre, ale najskôr vo štvrtok (16.02.2023). 

• Členovia Chovateľskej rady diskutovali o mieste konania Špeciálnej výstavy jazvečíkov 

vo februári/marci, pričom O. Špitálsky sa ponúkol, že overí možnosť konania výstavy v Jasovej 

a následne bude informovať Chovateľskú radu. 
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• Členovia Chovateľskej rady diskutovali o neschválenom mieste konania Špeciálnej výstavy 

jazvečíkov v Zlatých Moravciach, pričom preveria iné miesta, na ktorých by bolo možné 

usporiadať výstavu, celkovo sa však s názorom Výboru klubu nestotožnili. 

• Otvorila sa diskusia ohľadom návrhu rozhodcov, pričom členovia Chovateľskej rady predniesli ich 

návrhy na rozhodcov, z ktorých sa budú vyberať rozhodcovia na výstavy na rok 2023, konkrétne 

ide o (rozčlenení podľa krajín bydliska): 

o Slovenská republika: Vladimír Pisky, Viera Vítková, Tibor Havelka, František Homola, Viera 

Staviarska, Jozef Jursa, Gabriela Ridarčíková, Jaroslav Matyáš, Miroslav Stanovský, Ján 

Dobšinský, Imrich Šimonič, Marcela Fidrichová; 

o Česká republika: Petr Buba, Dana Hájková, Markéta Chodilová, Veronika Chrpová, Petra 

Móziková, Petra Brožová, Lenka Burešová, Petr Adam, Jan Bušta; 

o Chorvátsko: Tajana Matejcic, Jasna Matejcic, Monika Skok; 

o Švajčiarsko: Doris Vetsch; 

o Rakúska republika: Heliane Maissen Jarisch, Günter Wonisch, Sigrid Jarmer, Monika Blaha; 

o Poľská republika: Anna Rogowska, Miroslav Olejnik; 

o Srbsko: Peter Firić, Nemanja Jovanović; 

o Maďarsko: Csaba Borsfai, László Erdős; 

o Ukrajina: Kristina Tar. 

Predseda Chovateľskej rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

Chovateľská rada odsúhlasila zoznam rozhodcov, z ktorých sa budú vyberať rozhodcovia 

na výstavy na rok 2023, konkrétne ide o: 

o Slovenská republika: Vladimír Pisky, Viera Vítková, Tibor Havelka, František Homola, Viera 

Staviarska, Jozef Jursa, Gabriela Ridarčíková, Jaroslav Matyáš, Miroslav Stanovský, Ján 

Dobšinský, Imrich Šimonič, Marcela Fidrichová; 

o Česká republika: Petr Buba, Dana Hájková, Markéta Chodilová, Veronika Chrpová, Petra 

Móziková, Petra Brožová, Lenka Burešová, Petr Adam, Jan Bušta; 

o Chorvátsko: Tajana Matejcic, Jasna Matejcic, Monika Skok; 

o Švajčiarsko: Doris Vetsch; 

o Rakúska republika: Heliane Maissen Jarisch, Günter Wonisch, Sigrid Jarmer, Monika Blaha; 

o Poľská republika: Anna Rogowska, Miroslav Olejnik; 
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o Srbsko: Peter Firić, Nemanja Jovanović; 

o Maďarsko: Csaba Borsfai, László Erdős; 

o Ukrajina: Kristina Tar. 

• Medzi členmi Chovateľskej rady prebehla diskusia z ktorej vyplynul nasledujúci návrh rozhodcov 

rozčlenený už na konkrétne výstavy: 

o Špeciálna výstava jazvečíkov vo februári/marci: Vladimír Piskay (SK), Viera Staviarska (SK); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Lednických Rovniach dňa 20.05.2023: Petr Buba (CZ), 

Markéta Chodilová (CZ), Ján Dobšinský (SK); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Betliari dňa 17.06.2023: Anna Rogowska (PL), Marcela 

Fidrichová (SK); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Sielnici dňa 29.07.2023: Miroslav Stanovský (SK), druhý 

rozhodca bude zo zahraničia (určí sa neskôr); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Malackách dňa 26.08.2023: Tajana Matejcic (HR), Jasna 

Matejcic (HR); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Zlatých Moravciach dňa 24.11.2023: Gabriela Ridarčíková 

(SK), Jaroslav Matyáš (SK). 

Predseda Chovateľskej rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

Chovateľská rada prijala nasledujúci návrh rozhodcov na jednotlivé výstavy: 

o Špeciálna výstava jazvečíkov konaná vo februári/marci: Vladimír Piskay (SK), Viera 

Staviarska (SK); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Lednických Rovniach dňa 20.05.2023: Petr Buba (CZ), 

Markéta Chodilová (CZ), Ján Dobšinský (SK); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Betliari dňa 17.06.2023: Anna Rogowska (PL), Marcela 

Fidrichová (SK); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Sielnici dňa 29.07.2023 Miroslav Stanovský (SK), druhý 

rozhodca bude zo zahraničia (určí sa neskôr); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Malackách dňa 26.08.2023: Tajana Matejcic (HR), Jasna 

Matejcic (HR); 

o Špeciálna výstava jazvečíkov v Zlatých Moravciach dňa 24.11.2023: Gabriela Ridarčíková 

(SK), Jaroslav Matyáš (SK). 



 

Slovenský klub chovateľov jazvečíkov („SKCHJ“) Zápisnica zo zasadnutia CHR  

Štefánikova 10, 811 05 Bratislava  Strana 4 z 7 

 

4 / 7 

 

• J. Halás informoval, že má problém s nedostatkom kvalifikovaného personálu na výstavy, primárne 

s vedúcimi kruhu. Predseda Chovateľskej rady navrhol, že by sa mali osloviť členovia klubu, a to 

či už prostredníctvom internetu alebo aj na členskej schôdzi. 

• J. Halás požiadal o pomocníka na prípravu výstavy v Malackách, ktorá sa má konať dňa 

26.08.2023. Predseda Chovateľskej rady oznámil, že uvedené zabezpečí cez organizátora. 

• Predseda Chovateľskej rady vyzval prítomných na zhodnotenie výstav konaných v roku 2022, 

pričom členovia vzniesli svoje pripomienky, konkrétne: 

o výstavy je potrebné na mieste organizačne lepšie zvládnuť: 

− výrazne oneskorené registrácie oproti časovému harmonogramu, 

− kruhy neboli na väčšine výstav včas vytýčené, 

− neboli rozložené, vybalené veci na čas ani na jednej výstave, 

− neboli zabezpečené tabule pre výsledkové listiny pred kruhmi, 

− nebývalo zabezpečené občerstvenie (káva, čaj, chladené nápoje) rozhodcov a personálu 

v kruhu – počas celého posudzovania neboli ani len oslovení, 

o je nevyhnutné zapožičať koberce na výstavy konané v interiéry (napr. Zlaté Moravce), 

o dbať na zaškolenie personálu v kruhu, 

o navrhlo sa, aby prebiehala dlhšia porada rozhodcov, 

o zvážiť možnosť nejakej pozornosti pre vystavovateľov pri registrácii, 

o výstavné katalógy by postačili tlačené vo formáte A5. 

J. Halás prisľúbil, že vyššie spomínané nedostatky odstráni. 

K bodu č. 3: Problematika PRA 

• Členovia Chovateľskej rady viedli diskusiu ohľadom problematiky PRA, nakoľko ide o odbornú 

tému predseda Chovateľskej rady navrhol, aby sa najbližšieho zasadnutia Chovateľskej rady 

zúčastnil veterinár alebo iný odborník zaoberajúci sa problematikou PRA a informoval členov 

Chovateľskej rady o tomto ochorení a možnostiach jeho sledovania prostredníctvom genetických 

testov. Predseda Chovateľskej rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

Chovateľská rada súhlasí, aby sa jej zasadnutia zúčastnil veterinár alebo iný odborník zaoberajúci 

sa problematikou PRA a informoval členov Chovateľskej rady o tomto ochorení a možnostiach 

jeho sledovania prostredníctvom genetických testov. 
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• Na základe stretnutia s odborníkom členovia Chovateľskej rady prijmú potrebné opatrenia 

v súvislosti s problematikou PRA a jej sledovania prostredníctvom genetických testov. Z diskusie 

členov Chovateľskej rady predbežne vyplynulo, že by genetické testy mohli umožniť predchádzať 

prenosu ochorenia PRA. Ak by sa toto na stretnutí s odborníkom potvrdilo, rok 2023 bude 

prechodným obdobím, počas ktorého by sa urobila osveta a členom by sa test na ochorenia PRA  

odporúčal. Od roku 2024 by sa zaviedlo povinné genetické testovanie na ochorenie PRA vykonané 

zo vzorky odobratej komisiou na výbere do chovu. Do chovu by bol následne zaradený len jedinec 

s výsledkom čistý alebo prenášač. Pozitívne testovaný jedinec by už do chovu zaradený nebol. 

• V prípade, ak sa bude chcieť zaviesť povinné genetické testovanie na ochorenie PRA, predseda 

Chovateľskej rady navrhol odporučiť Výboru klubu, aby sa zasadnutia členskej schôdze klubu 

zúčastnil veterinár alebo iný odborník zaoberajúci sa problematikou PRA a informoval členov 

klubu o tomto ochorení a možnostiach jeho sledovania prostredníctvom genetických testov. 

Predseda chovateľskej rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

V prípade, ak sa bude chcieť zaviesť povinné genetické testovanie na ochorenie PRA, Chovateľská 

rada odporúča Výboru klubu, aby sa zasadnutia členskej schôdze klubu zúčastnil veterinár alebo 

iný odborník zaoberajúci sa problematikou PRA a informoval členov klubu o tomto ochorení 

a možnostiach jeho sledovania prostredníctvom genetických testov. 

K bodu č. 4: Informácie od poradcov chovu 

• M. Fidrichová informovala členov Chovateľskej rady o počtoch vydaných odporúčaní na párenie. 

• O. Špitálsky informoval členov Chovateľskej rady o počtoch vydaných odporúčaní na párenie. 

K bodu č. 5: Rôzne 

• M. Fidrichová informovala členov Chovateľskej rady, že v Postupe pred plánovaným párením 

(Žiadosť o odporúčanie na párenie) bode 18. uverejnenom na internetovej stránke klubu je uvedené, 

že vyplnená a podpísaná žiadosť o odporúčanie na párenie sa má zaslať na e-mailovú adresu 

chov@jazvecik.sk. Nakoľko k tejto e-mailovej adrese nemajú prístup všetci poradcovia chovu 

M. Fidrichová navrhla, aby sa uvedený postup vhodne preformuloval tak, že žiadosť o odporúčanie 

na párenie sa bude zasielať na e-mailovú adresu príslušného poradcu chovu. Predseda Chovateľskej 

rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

 

mailto:chov@jazvecik.sk
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Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

Chovateľská rada súhlasí, aby sa bod 18. postupu pred plánovaným párením (Žiadosť 

o odporúčanie na párenie) uverejnený na internetovej stránke klubu preformuloval tak, že vyplnená 

a podpísaná žiadosť o odporúčanie na párenie sa zašle na e-mailovú adresu príslušného poradcu 

chovu. 

• M. Fidrichová sa pýtala, kto má v kompetencii potvrdzovanie žiadostí o WUT šampionát. Predseda 

Chovateľskej rady sľúbil, že uvedené zistí a bude informovať Chovateľskú radu 

o postupe ohľadom potvrdzovania žiadostí o WUT šampionát. 

• O. Špitálsky informoval, že sa často stretáva s tým, že ľudia majú záujem kryť s tými istými psami. 

V tejto súvislosti predniesol návrh, aby mal jeden krycí pes povolené kryť za jeden chovateľský 

rok na Slovensku najviac 5krát. Predseda Chovateľskej rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

Chovateľská rada prijala, že jeden krycí pes môže kryť v jednom chovateľskom roku na Slovensku 

najviac 5krát, pričom navrhne Výboru klubu zapracovanie zmeny do Chovateľského a zápisného 

poriadku Slovenského klubu chovateľov jazvečíkov. 

• M. Fidrichová sa informovala ohľadom postupu pri zasielaní DNA certifikátov, pričom odpovede 

jej poskytli M. Jamrišková a P. Jamrišková. 

• P. Jamrišková navrhla, aby sa každý výsledok výberu do chovu zapísal jedincovi  do preukazu 

o pôvode psa a uvedené sa vhodne zapracovalo do Chovateľského a zápisného poriadku 

Slovenského klubu chovateľov jazvečíkov. Predseda Chovateľskej rady dal hlasovať o tomto 

návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 
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Chovateľská rada prijala, že každý výsledok výberu do chovu sa zapíše jedincovi do preukazu 

o pôvode psa, pričom navrhne Výboru klubu zapracovanie zmeny do Chovateľského a zápisného 

poriadku Slovenského klubu chovateľov jazvečíkov. 

• M. Jamrišková navrhla, aby sa preformulovali podmienky pre úspešné absolvovanie výberu 

do chovu uvedené v § 5 ods. 6 písm. c) a písm. d) Chovateľského a zápisného poriadku 

Slovenského klubu chovateľov jazvečíkov ohľadom prípustných chýb, pričom súčasné znenie 

„prípustné chyby – môžu chýbať najviac dva zuby z kategórie M3 a P1.“ by sa nahradilo 

nasledovným znením: „prípustné chyby – môžu chýbať najviac dva zuby z jednej kategórie M3 

alebo P1 alebo kombinácia jeden zub z kategórie M3 a jeden zub z kategórie P1.“. Predseda 

Chovateľskej rady dal hlasovať o tomto návrhu. 

Chovateľská rada hlasovala o prednesenom návrhu s týmto výsledkom: 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s poradným hlasom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Hlasovanie členov Chovateľskej rady s hlasovacím právom: 

Za: 3     Proti: 0     Zdržal sa: 0 

Predseda Chovateľskej rady konštatoval, že Chovateľská rada prijala uznesenie v nasledujúcom 

znení: 

Chovateľská rada navrhuje Výboru klubu zmenu Chovateľského zápisného poriadku, pričom 

súčasné znenie § 5 ods. 6 písm. c) a písm. d) Chovateľského a zápisného poriadku Slovenského 

klubu chovateľov jazvečíkov „prípustné chyby – môžu chýbať najviac dva zuby z kategórie M3 

a P1.“ sa nahradí nasledovným znením „prípustné chyby – môžu chýbať najviac dva zuby z jednej 

kategórie M3 alebo P1 alebo kombinácia jeden zub z kategórie M3 a jeden zub z kategórie P1.“. 

K bodu č. 6: Záver 

• Predseda Chovateľskej rady sa poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadnutie Chovateľskej 

rady. 

 

V Bratislave dňa 07.12.2022                 Zapísala P. Jamrišková – administrátor 

 


